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De nota en het besluit openbaar te maken. 
 

Inleiding 
Per brief van 1 augustus 2022 heeft Tjeerd van der Meulen van de fractie van 
Groen Links uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld 
over hittestress en volwassen bomen. Bijgaand treft u de beantwoording aan. 
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Gemeente Deventer 
t.a.v. College van B&W 
Postbus 5000 
7400 GC Deventer 
 
 
Betreft:    
Hittestress en volwassen bomen (&vervolgvragen aan het college van B&W van Deventer over 
verband tussen gezondheid en volwassen stadsbomen n.a.v. beantwoording 12 juli 2022)  
                                                                                                                             
Deventer, 1 augustus 2022                                                                                                                                
 
Geacht college (in het bijzonder de wethouders duurzaamheid en openbaar groen), 
Op 17 juni 2022 zijn door de fractie van GroenLinks vragen gesteld over het verband tussen gezondheid 
en volwassen bomen. Deze zijn op 12 juli 2022 door het college beantwoord. De fractie wil het college 
hartelijk danken voor de beantwoording. Tegelijkertijd geeft de hittegolf deze zomer aanleiding voor het 
stellen van vervolgvragen over behoud en beheer van bomen in Deventer. 
 
In diverse media is tijdens de extreme hitte van 19 juli aandacht besteed aan het belang van het 
koelvermogen van volwassen bomen (1 volwassen boom levert koelvermogen van 10 airco’s)1. In het 
NRC van 20 juli 2022 staat dat deze hitte is voorproefje is van extremere situatie “it’s now or never” 
aldus klimaatdeskundigen (zie bijlage 1 bij deze vragen). Het belang van volwassen bomen op het 
koelvermogen wordt breed onderschreven. Omdat airco’s energie verbruiken hebben ze negatief effect 
op het energieverbruik (en daarmee een ook op de “energiedoelstelling” van dit college).      
 
1. Is het college bekend met het gegeven dat volwassen bomen een aanzienlijk koelvermogen 

hebben?  
2. Onderschrijft het college het wetenschappelijke inzicht ten aanzien van het koelvermogen van 

volwassen bomen? 
3. Vindt het college om die reden dat in de huidige klimaatcrisis laten staan van volwassen bomen in 

plaats van ze te kappen de voorkeur heeft?  
a. Zonee, waarom niet? 
b. Zoja/nee, welke nieuwe/extra maatregelen worden genomen om meer volwassen bomen te 
behouden?  
c. Op welke wijze wordt in de kapcriteria rekening gehouden met de actuele inzichten inzake 
hittestress? Hoe is dit afzonderlijk gewaardeerd?   

 
De beantwoording van vraag 6 met betrekking tot de (partiele) herziening van het Bomenbeleidsplan 
levert een nieuwe vraag op, mede omdat de oorspronkelijke vraag niet (volledig) beantwoord is.  
 

 
Bij het Bomenbeleidsplan zijn meer partijen vertegenwoordigd dan alleen de Bomenstichting. Naar 
aanleiding van de laanbomenkap is destijds ook een petitie ondertekent door een zeer groot aantal 
Deventenaren en aangeboden aan de Voorzitter van de raad. Ook hebben bij de kap van de bomen op 

 
1 Eén boom werkt net zo verkoelend als 10 airco's: feit of fabel? - TheDailyGreen 

https://www.thedailygreen.nl/een-boom-werkt-net-zo-verkoelend-als-10-aircos-feit-of-fabel/


 
het Grote Kerkhof andere partijen dan de Bomenstichting van zich laten horen. In het nieuwe 
bestuursakkoord wordt participatie als een speerpunt genoemd.  
4. Is het college het met de fractie van GroenLinks eens dat het bomen- en groenbeleid breed leeft 

onder de Deventer inwoners en dat draagvlak essentieel is in het groenbeleid? 
5. Is het college om die reden bereid om voor de (partiele) herziening van het Bomenbeleidsplan een 

volwaardig participatieproces te laten plaatsvinden en alle inwoners daarbij te betrekken?  Zonee, 
waarom niet? 

6. In juli 2021 is de motie over tijdige, volledige en transparante communicatie bij openbaar groen 
aangenomen (zie bijlage 2).  
a. Onderschrijft het college nog steeds tijdige, transparante en volledige communicatie over ingrepen 
in het openbare groen (zoals in deze motie omschreven)? 
b. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van deze motie (oftewel wanneer kan 
de raad het gevraagde communicatieplan verwachten en welke middelen worden daarvoor in de 
begroting 2023 gereserveerd) ?   

 
In het antwoord op vraag 9 ontbreekt een eigenstandige beoordeling van het college (kapcriteria 
actualiseren in verband met klimaatverandering, klimaatadaptatie en biodiversiteit). Feit is dat er tot nu 
toe in de kapcriteria geen specifieke criteria zijn gesteld ten aanzien van klimaatverandering, 
klimaatadaptatie, biodiversiteit (hittestress) en dat onze bezwaarschriftencommissie een dringende 
aanbeveling aan het college heeft gedaan. Er wordt in het antwoord uitsluitend verwezen naar een 
verworpen motie2 maar wij zijn juist benieuwd naar de eigen opvattingen van het college (naar 
aanleiding van het advies van de bezwaarschriftencommissie) en missen de gemotiveerde 
(wetenschappelijke) onderbouwing van de mening van het college.   
 
7. Welke onderbouwing heeft het college voor haar mening dat er sprake is van een zorgvuldige 

afweging. Kan dit worden geïllustreerd aan de hand van een uitleg van de systematiek en recente 
voorbeelden van hoe dit in de praktijk uitwerkt?  
a. Indien een navolgbare onderbouwing aanwezig is: Kunnen wij deze motivering ontvangen?  
b. indien deze onderbouwing mist: Is het college bereid om een externe deskundige de noodzaak 
actualisatie kapcriteria te laten beoordelen?     

       
Hartelijke groet namens de fractie, 
Tjeerd van der Meulen 
 
 
 

 
2 De gemeenteraad is inderdaad het hoogste orgaan van de gemeente. Het advies van de bezwaarschriftencommissie 

was echter gericht aan het college. Daarom verwachten we ook een eigen gemotiveerd oordeel van het advies, 
eventueel (te) voorzien van een second opinion van experts terzake.      
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Aan de fractie van Groen Links
t.a.v.  dhr. T. van der Meulen
Interne Post

2022-688 30 augustus 2022
kenmerk uw referentie datum

S. van der Velden Schriftelijke vragen ex art 46 RvO 
contactpersoon onderwerp

Geachte meneer Van der Meulen,

In uw brief van 1 augustus jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over hittestress en 
volwassen bomen. 

Voorafgaand aan de beantwoording van de vragen, wil het college graag het volgende benadrukken. Het 
bomenbeleid van de gemeente Deventer is er op gericht om een kwantitatief en kwalitatief goed 
bomenbestand te hebben en te houden. Het uitgangspunt is altijd om kwalitatief goede bomen waar mogelijk 
te behouden. Een goed bomenbestand speelt een belangrijke rol, ook bij het tegengaan van hittestress. 

Bijgaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen.

Vraag 1 

Is het college bekend met het gegeven dat volwassen bomen een aanzienlijk koelvermogen hebben? 

Antwoord

Ja.

Vraag 2

Onderschrijft het college het wetenschappelijke inzicht ten aanzien van het koelvermogen van volwassen 
bomen? 

Antwoord

Ja.

Vraag 3
Vindt het college om die reden dat in de huidige klimaatcrisis laten staan van volwassen bomen in plaats van 
ze te kappen de voorkeur heeft? 
a. Zo nee, waarom niet? 
b. Zo ja/nee, welke nieuwe/extra maatregelen worden genomen om meer volwassen bomen te behouden? 
c. Op welke wijze wordt in de kapcriteria rekening gehouden met de actuele inzichten inzake hittestress? Hoe 
is dit afzonderlijk gewaardeerd? 



Antwoord

Ja, het college onderschrijft dat het laten staan van volwassen bomen in plaats van ze te kappen de voorkeur 
heeft. Het uitgangspunt is altijd om een kwalitatief en kwantitatief goed bomenbestand te hebben. Het 
bomenbeleidsplan uit 2021 biedt een samenhangend pakket aan maatregelen en uitgangspunten die 
voldoende moeten zijn om hier daadwerkelijk uitvoering aan te kunnen geven. Daarom worden er voor nu 
geen extra maatregelen genomen om meer volwassen bomen te behouden.

Ten aanzien van de kapcriteria wordt er rekening gehouden met hittestress. Eén van de 11 criteria waarop 
wordt getoetst is recreatie en leefbaarheid. Hittestress maakt hier deel van uit. Onderstaande tekst vormt de 
kern van dit criterium: 
De houtopstand draagt bij aan de leefbaarheid van de omgeving. Denk hierbij aan het afvangen van fijnstof, 
schaduwwerking tegen de hitte, bloei- of herfstkleur, ontmoetings- of verblijfsplek.

Vraag 4

Is het college het met de fractie van GroenLinks eens dat het bomen- en groenbeleid breed leeft onder de 
Deventer inwoners en dat draagvlak essentieel is in het groenbeleid? 

Antwoord

Ja.

Vraag 5

Is het college om die reden bereid om voor de (partiele) herziening van het Bomenbeleidsplan een volwaardig 
participatieproces te laten plaatsvinden en alle inwoners daarbij te betrekken? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord

Dit najaar komt er een voorstel van het college naar de gemeenteraad om de aangekondigde herziene 

percentages van de laanboomverjonging vast te leggen in het beleid. Het college ziet dit als een 

uitvoeringscomponent van het bomenbeleid. Participatie en communicatie zijn onderdeel van dat voorstel. 

Vraag 6
In juli 2021 is de motie over tijdige, volledige en transparante communicatie bij openbaar groen aangenomen 
(zie bijlage 2)
o Onderschrijft het college nog steeds tijdige, transparante en volledige communicatie over ingrepen in 

het openbare groen (zoals in deze motie omschreven)
o Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van deze motie (oftewel wanneer kan de 

raad het gevraagde communicatieplan verwachten en welke middelen worden daarvoor in de begroting 
2023 gereserveerd) 

Antwoord

Het college onderschrijft nog steeds tijdige, transparante en volledige communicatie over ingrepen in het 
openbare groen als het de directe leefomgeving betreft. In de afgelopen periode is er een pilot uitgevoerd met 
kaplinten (Colmschate), om te kijken of dit effect heeft op bewustwording. Daarnaast worden bij het uitvoeren 
van laanboomverjongingsprojecten bewonersavonden georganiseerd om bewoners te informeren over het 
project en de noodzaak daarvan. Ten aanzien van het communicatieplan hebben wij u toentertijd 
geïnformeerd en aangegeven dat door gebrek aan beschikbare capaciteit dit plan niet direct opgepakt kon 
worden. 

Vraag 7
Welke onderbouwing heeft het college voor haar mening dat er sprake is van een zorgvuldige afweging. Kan 
dit worden geïllustreerd aan de hand van een uitleg van de systematiek en recente voorbeelden van hoe dit in 
de praktijk uitwerkt? 
a. Indien een navolgbare onderbouwing aanwezig is: Kunnen wij deze motivering ontvangen? 
b. indien deze onderbouwing mist: Is het college bereid om een externe deskundige de noodzaak actualisatie 
kapcriteria te laten beoordelen? 

Antwoord

Bij het afgeven van een advies voor een vergunning wordt een zorgvuldige afweging gemaakt. Dit gebeurt 
middels het toetsen van een kapaanvraag aan de hand van 11 criteria. 



De criteria worden uitgedrukt in een puntensyteem (met een bepaalde zwaarte) waardoor in de score soms 
dusdanig hoog is dat de boom/bomen niet gekapt mag/mogen worden en de vergunning wordt geweigerd. 
Daarnaast gebeurt het ook regelmatig dat de score niet zo hoog is en er wel een vergunning wordt verleend. 
Bij deze kapvergunning wordt dan een herplantplicht opgelegd waardoor de boom/bomen niet uit het 
straatbeeld verdwijnt/verdwijnen en in de nabije toekomst een gezond en mooi bomenbestand blijft voor 
Deventer.

Aan de hand van concrete voorbeelden kunnen wij u dit laten zien maar vanwege privacyregels zitten deze 
niet bij dit stuk gevoegd. Wij nodigen u daarom graag uit om een aantal voorbeelden met u door te spreken. 
Het college kiest er niet voor de scorelijst door een externe deskundige te laten beoordelen, aangezien zij van 
mening is dat het een zorgvuldige afweging van criteria is.

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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